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Hranice se pootevřely, nejsnáz je překročí očkovaní.
První dávka někdy stačí k cestě na Slovensko, brzy i do
Chorvatska

ct24.ceskatelevize.cz/domaci/3319514-hranice-se-pootevrely-nejsnaz-je-prekroci-ockovani-jiz-prvni-davka-staci-k-
ceste-na

 Aktualizováno 31. 5. 2021

Lidé naočkovaní proti covidu-19 mohou nyní již neomezeně cestovat
mezi Českem, všemi sousedními státy a také Slovinskem a
Chorvatskem, podmínky se ale liší. Většinou je potřeba mít očkování
dokončené, Slovensko za určitých okolností umožňuje příjezd i lidem
s první dávkou, ale jenom určitých vakcín. Podobné uvolnění slíbil
ministr zahraničí pro cestu do Chorvatska, zatím ale není vše
dojednáno. Zatím nebude cestování usnadňovat slibovaný covid
pas, jehož parametry teprve projedná vláda a pak ho ještě čeká
cesta parlamentem.

Do Chorvatska se letos chystá podle českých úřadů vyrazit na 800
tisíc turistů z Česka – tedy zhruba stejně jako před covidovou
pandemií. Ještě v dubnu se zdálo něco takového nemyslitelné, když
se nemohlo cestovat ani mezi okresy, nyní však uvolněná cestovní
pravidla již platí.

Zatím se týkají hlavně lidí očkovaných proti covidu-19. V některých
případech stačí první dávka – byť zdaleka ne ve všech státech.
Zatím první dávka nestačí ani pro cestu do Chorvatska. Ministr
zahraničí Jakub Kulhánek (ČSSD) ale o víkendu oznámil, že se to
změní a v příštích dnech obě země uzavřou dohodu, která umožní
cestovat bez testů či karantény již tři týdny po první dávce.

Odkaz

Moře, nebo bazén, hlavně ale někam jet. Mezi Čechy je zájem v létě
cestovat
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Jen první dávka stačí nyní k cestě na Slovensko, ale týká se to
pouze lidí, kteří dostali vektorovou vakcínu, tedy v případě
dvoudávkového schématu AstraZeneca. Lidé s mRNA vakcínou,
jako je Pfizer a Moderna, musí mít obě dávky. Se dvěma dávkami lze
na Slovensko cestovat bez omezení nejdříve dva týdny po
dokončení očkování, s první dávkou vektorové vakcíny nejdříve čtyři
týdny po jejím podání. Ostatní musí do karantény, kterou lze ukončit
negativním testem – i antigenním. Německo v rámci malého
pohraničního styku již dva týdny umožňuje návštěvy zcela bez testu,
ale jen do 24 hodin. Delší pobyt si mohou zatím dovolit lidé, kteří
mají nejméně dva týdny po druhé dávce, případně ti, kteří jsou
ochotni podstoupit karanténu.

S Německem je ovšem potíž i z hlediska návratu. Česko ho stále
řadí mezi rizikové červené země, takže i pro přeshraniční cestu
směrem do ČR musí neočkovaní podstoupit test na koronavirus a po
příjezdu je nutná karanténa do absolvování negativního PCR testu.
Ze sousedních zemí řadí české úřady do červené kategorie i
Slovensko, zatímco Polsko a Rakousko jsou žluté. Hlavní rozdíl je,
že pro návrat odtud stačí neočkovaným antigenní test a poté již není
potřeba karanténa. Českým úřadům zároveň při cestě ze
sousedních zemí stačí první dávka podaná alespoň před třemi týdny.

Odkaz

Nový návrh covidových pasů míří na vládu. Zaměřit se má na
cestování po EU a má obsahovat méně informací
Vláda na svém pondělním jednání probere nový návrh takzvaného
covid pasu, který by měl usnadnit prokazování očkování či
podstoupení testu při cestování po Evropské unii. Ministerstvo
zdravotnictví chtělo tento systém  původně využít třeba i pro
prokazování v restauracích nebo na veřejných i soukromých akcích.
Podle ministra Adama Vojtěcha (za ANO) to ale zatím „není
dostatečně prodiskutováno“ s hygieniky.
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Samotné projednání covid pasu ve vládě ale nestačí. Budou se
muset zavést zákonem, takže je bude muset projednat i
parlament. Koalice bude chtít návrh ve sněmovně pravděpodobně
projednat zrychleně. Výbor pro zdravotnictví poslancům uložil, aby
právní rámec pro covid pasy schválili do půlky června. Celoevropský
systém by měl fungovat od července.

Další z rubriky: Domácí

Problém středních škol má nyní řešit maximální využití kapacit. Ve
třídách bude až 34 žáků, řekl Fiala

Hlavní zprávy

Reportéři ČT: Armáda dává do modernizace miliardy, smlouvy na servis
techniky ale chybí

https://ct24.ceskatelevize.cz/domaci
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Pence chce do Bílého domu. V primárkách vyzve svého bývalého šéfa
nebo floridského guvernéra

Odsouzené otce má od recidivy odradit Pappa program. Testují ho čtyři
věznice
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